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Anne-Marleen Vliegenthart: diëtetiek 
Mariska Winsser: ergotherapie 
Martijn Michielse en Erik Havelaar: fysiotherapie 
Angelique Oostrijk: logopedie 
Danielle Roeleveld: oefentherapie 
Arno Hermie: podotherapie

Paramedici die samenwerken, meepraten en beslissen in de regio samen
met andere stakeholders
Een aanspreekpunt en mandaat vanuit de regionale paramedische zorg maakt dit mogelijk.
Maar hoe gaan we dit met elkaar doen?

Op 20 november verzamelden bijna 60 paramedische professionals zich voor de
startbijeenkomst van de regionale samenwerking in de Crabbehoeve te Dordrecht. Er waren
fysiotherapeuten, podotherapeuten, huidtherapeuten, ergotherapeuten, oefentherapeuten
en logopedisten aanwezig.

Het evenement was gericht op het verkennen van mogelijkheden om de paramedische zorg in
de Drechtsteden te versterken en verenigen. Er waren inhoudelijke bijdrages van landelijke en
lokale sprekers op het gebied van samenwerking in de zorg en netwerken in de
gezondheidszorg. Dit waren Ferry Koper, strategisch adviseur zorginnovatie, Steven
Haverkamp van het Albert Schweitzer ziekenhuis en Yvonne Hogewoning van Drechtdokters.

Aftrap door de initiatiefnemers
De bijeenkomst begon met een welkom door de stuurgroep van paramedici die dit initiatief in
de regio zijn gestart. Deze initiatiefnemers zijn:

Samergo ondersteund dit initiatief door inzet van adviseurs Caroline Zoon en Eveline Stam.
Zij benadrukten samen de urgentie van samenwerking in de paramedische sector. De
deelnemers werden uitgenodigd om actief deel te nemen aan de verschillende sessies en
discussies.
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Het belang van samenwerking
Ferry Koper startte vervolgens met een inspirerende presentatie over de toekomst van de
zorg. Hij is een ervaren strategisch adviseur innovaties en nieuwe netwerken in zorg, vitaliteit
en gezondheid voor organisaties in de publieke en private sector. Hij schetste de problemen
in de zorg die steeds groter worden: te weinig personeel en een toenemende zorgvraag. Hij
belichtte de veranderende behoeften van patiënten en benadrukte het belang van flexibele en
domeinoverstijgende samenwerking (zorg, welzijn en preventie). Ook vertelde hij over de
noodzaak van preventie en gezond gedrag van burgers. Hij introduceerde het concept van
‘samenredzaamheid’, waarbij burgers elkaar weer meer gaan helpen en de professional een
coach en levensvragen niet beantwoord worden met ‘zorg’. Ook de bekostiging kwam aan de
orde: op termijn wordt de financiering veranderd en in plaats van domeinoverstijgende
betaaltitels, zal de stap gemaakt worden naar integrale betaling voor behaalde
gezondheidswinst. Zijn inzichten vormden een solide basis voor verdere discussies over hoe
de paramedische zorg in de regio kan gaan groeien.

Drechtdokters
Yvonne Hogewoning deelde vervolgens haar ervaringen als vertegenwoordiger van
Drechtdokers. Ze gaf inzicht in succesvolle samenwerkingsmodellen die al in de praktijk
werden toegepast en benadrukte het belang van open communicatie en gedeelde doelen
binnen een samenwerking.

Albert Schweitzer ziekenhuis
Steven Haverkamp bood een ziekenhuisperspectief, waarbij hij sprak over de voordelen van
samenwerking tussen ziekenhuizen en paramedici. Hij benadrukte de potentieel verbeterde
patiëntenzorg en efficiëntie die voortkomt uit een geïntegreerde aanpak.
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Tijdens het voorstelrondje kwamen verschillende motivaties naar voren om deel te nemen
aan het platform, waaronder de noodzaak om samen te werken, meer netwerkgericht te
werken, samen inhoudelijk op te trekken, de uitdagingen van de komende tijd aan te gaan,
en het bekijken van het grotere plaatje rondom casussen. Er werd opgemerkt dat er meer
belangrijke partijen zijn, zoals het consultatiebureau, de jeugdgezondheidsdienst, de
gemeente, en sensorische therapeuten.

Belangrijke voorwaarden voor het paramedisch platform zijn het goed leren kennen van
elkaar, zowel persoonlijk als qua expertise. Fysieke bijeenkomsten genieten de voorkeur
voor het leren kennen van elkaar.

Het bouwen op bestaande netwerkverbanden en het gebruik van een digitaal medium
voor alle aangesloten zorgverleners is essentieel. De noodzaak van een dergelijk platform
is erkend, maar de organisatie ervan blijft een uitdaging. Het platform moet als
meerwaarde worden ervaren, met aandacht voor efficiëntie, bundeling van
bijeenkomsten, zowel monodisciplinair als multidisciplinair overleg. 

Mogelijk is het zinvol om andere paramedici toe te voegen, zoals psychosomatisch
therapeuten.

Samenvatting van de Rondetafelgesprekken (1/2)
Tijdens de maaltijd gingen de deelnemers aan 6 tafels met elkaar in gesprek. Onder
begeleiding van een tafelleider werd er kennis gemaakt en werd aan de hand van vragen en
stellingen gesproken over allerlei aspecten van de op te zetten paramedische samenwerking.
Uit de verslagen van de verschillende gespreksleiders kwamen een aantal belangrijke zaken
naar voren:

“Het was echt een keukentafelgesprek waarbij iedereen aan het woord kwam” 
citaat van een deelnemer
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Een goede organisatiestructuur zonder directe focus op inhoud is nodig, en consensus in
de achterban is cruciaal. Hoe krijgen we hen mee in het paramedisch platform, wellicht via
persoonlijke benadering in monodisciplinaire overleggen of netwerken.

Het belang van tijd, communicatie, en een goede ICT-infrastructuur voor samenwerking
werd benadrukt.

In het gesprek werd ook besproken dat het belangrijk is om de grotere spelers in kaart te
brengen en actief te benaderen, en dat alle partijen het maatschappelijk belang hoog in
het vaandel hebben, zonder direct te starten over tarieven en contracten. 

Diverse inhoudelijke thema's werden aangehaald voor het paramedisch platform,
waaronder de relatie tussen lage inkomens en obesitas, beweegnormen, valpreventie,
Wmo/re-integratie/leefstijl, de gevolgen van sociale media, en preventie.

Als voorwaarden voor een succesvol paramedisch platform werden genoemd: het belang
van expertise, het versterken/ondersteunen/bereiken van alle collega's, de inzet van alle
betrokkenen en duidelijke informatie over het waarom en waartoe van het platform.

De noodzaak van meer samenwerking werd benadrukt, vooral met ziekenhuizen en
huisartsen. Het belang van samenwerking werd erkend, hoewel het tijd kost; dit werd
gezien als een investering in de toekomst die zowel uitdagingen oplost als energie
oplevert.

Samenvatting van de Rondetafelgesprekken (2/2)
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 ‘Ja’ zeggen en nu doorpakken
De avond werd afgerond met een korte terugkoppeling van wat was besproken aan de
diverse tafels en de experts konden nog een paar vragen beantwoorden. Uiteindelijk werd er
aan de deelnemers opgeroepen om ‘JA’ te zeggen voor paramedische samenwerking. Door
deze oproep lieten veel van de aanwezigen hun badge achter op de poster. Deelnemers
werden aangemoedigd om contact te blijven houden en gezamenlijke initiatieven te
ontwikkelen die de paramedische zorg in de Drechtsteden naar een hoger niveau tillen.

De startbijeenkomst paramedische samenwerking was niet alleen informatief, maar ook een
krachtig signaal van de bereidheid van de sector om samen te werken aan een gezonde
toekomst. De deelnemers verlieten de bijeenkomst geïnspireerd en gemotiveerd om
gezamenlijk de uitdagingen aan te pakken en de paramedische zorg in de regio te verbeteren.

Het organiserend comité kijkt terug op een geslaagde eerste bijeenkomst. Dit geeft de juiste
energie om door te pakken. Op korte termijn zullen zij de aanwezigen informeren over het
vervolg.
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Was je niet aanwezig, maar doe je ook graag mee?
Geef dit dan door aan de initiatiefnemers of stuur een email naar:
secretarispmpzhz@gmail.com


